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”În prezent, doar 
15% din primarii orașelor 
europene sunt femei. 
Oferirea de oportunități 
femeilor pentru a ocupa 
funcții publice reprezintă 
o provocare pentru struc-
turile de dinamică a pu-
terii ce perpetuează ine-

galitatea de gen, provo-
care ce are ca rezultat 
final însă îmbunătățirea 
vieții cotidiene a tuturor 
cetățenilor. Pornind de 
la trei rapoarte - cel pri-
vind “Orașele ce promo-
vează egalitatea de gen”, 
finanțat de Comisia Euro-

peană în cadrul progra-
mului URBACT, cel refe-
ritor la “Monitorul regio-
nal al egalității de gen”, 
elaborat de Direcția Ge-
nerală pentru Politică Re-
gională și Urbană a Co-
misiei Europene, împre-
ună cu Centrul Comun 
de Cercetare, și cel des-
pre ”Promotorul egalității 
de gen“, publicat în ca-
drul Programului ONU 
Habitat - am avut în ve-
dere, în special, practici-
le inovatoare în ceea ce 
privește planificarea și 
guvernanța urbană echi-
tabilă și modalitățile prin 
care orașele pot deveni li-

deri în domeniul sprijinirii 
egalității de gen. Aceste 
instituții vor rămâne par-
tenere și sper să mă pot 
implica în cât mai mul-
te acțiuni de acest gen. 
Întotdeauna am fost de 
părere că femeile trebu-
ie să ocupe locul pe ca-
re îl merită în societate, 
iar respectarea egalității 
de șanse între femei și 
bărbați reprezintă o va-
loare fundamentală a 
Uniunii Europene. Tocmai 
de aceea, am salutat cu 
bucurie lansarea, în luna 
ianuarie a anului trecut, 
a unei inițiative dedicate 
femeilor antreprenoare 

din România și finanțată 
de Banca Europeană de 
Investiții, în cadrul Planu-
lui de investiții pentru Eu-
ropa - așa-numitul ”Plan 
Juncker”. E vorba de un 
împrumut în valoare de 
peste 22 de milioane de 
euro pe care BEI l-a acor-
dat României pentru a 
sprijini IMM-urile deținute 
sau conduse de femei. Se 
estima atunci că aproxi-
mativ 260 de IMM-uri vor 
beneficia de acest ajutor 
financiar, care va sprijini 
astfel 6.100 de locuri de 
muncă din țara noastră. 

Aș fi curioasă să aflu în ce 
măsură acest deziderat 
s-a realizat”, a mai preci-
zat Corina Crețu.

În continuare, politi-
cianul face referire la fap-
tul că ”Europa are nevoie 
de entuziasm și de ener-
gie pozitivă, pentru a pu-
tea construi împreună un 
viitor comun mai bun și 
mai sigur pentru noi toți”!

POLITICĂ

Președintele Klaus 
Iohannis a semnat 
decretul privind 
încetarea raporturilor de 
serviciu ale chestorului 
de poliţie Ionela-
Antoneta Roman și 
trecerea în rezervă a 
generalului de brigadă cu 
o stea Marin Gheorghe-
Nucu, din Ministerul 

Afacerilor Interne, 
informează Administraţia 
Prezidenţială. Fostul 
secretar de stat Marin 
Gheorghe-Nucu era la 
comanda Ministerului 
Afacerilor Interne la 
protestul din 10 august 
2018, ministrul de atunci, 
Carmen Dan, aflându-se 
în concediu.

CExN PSD

Decrete semnate de Președinte
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„(…) Să aibă încrede-
re în Parlament și în capa-
citatea noastră de a găsi 
o cale de mijloc din care 
cei câștigați să fie româ-
nii și nu un partid politic 
sau altul. De asemenea, îi 
solicit prim-ministrului să 
nu își bată joc de efortu-
rile și sacrificiile pe care 
le-am făcut pentru a ob-
ține o majoritate care să 
îi învestească Guvernul“, a 
scris Tăriceanu, pe Face-
book. Acesta remarcă fap-
tul că „se intensifică dis-
cuția pentru anticipate fă-
ră a se explica ce câștigă 
românii din această aven-
tură“. „E greu să justifici 
acest lucru pentru că, de 
fapt, nu există niciun câș-
tig. Motivația că PNL stă 

bine în sondaje și ar avea 
de câștigat din aceste ale-
geri nu este o motiva-
ție serioasă. Ce se va în-
tâmpla dacă peste un an 
un alt partid va sta bine 
în sondaje? O luăm de la 
început? Şi facem asta ori 
de câte ori cercetările so-
ciologice arată schimbări 
în preferințele electoratu-
lui? Facem la fel și atunci 
când președintele Repu-
blicii sau primarii scad în 
sondaje? Dacă discuția 
despre anticipate chiar es-
te una serioasă și nu vreo 
strategie electorală de a 
muta atenția de la teme-
le cu adevărat importante 
pentru români la o temă 
secundară, atunci cei ca-
re le promovează trebuie 

să ne răspundă la niște în-
trebări. Ce urmează după 
alegerile anticipate? Care 
sunt măsurile pe care vor 
să le ia atunci, dar nu pot 
să le ia acum?“, spune Tă-
riceanu.

Zvonuri credibile 
sau nu?

Liderul ALDE susține 
că nu vrea să dea creza-
re „zvonurilor că, de fapt, 
scopul acestor alegeri an-
ticipate este de a asigu-
ra o majoritate care apoi 
să oprească acel calen-
dar de creștere a pensiilor 
și salariilor sau să impu-
nă un program de auste-
ritate“. „O asemenea ma-
joritate ar putea fi alcătu-
ită doar din PNL și USR. 
Crede PNL că îi va fi mai 
ușor la guvernare alături 
de un partid populist, fă-
ră ideologie și fără expe-
riență, decât acum când 
este singur și are o sus-
ținere rezonabilă în Par-
lament? Experiența de a 

conduce un guvern care 
nu avea o majoritate în 
Parlament (după retrage-
rea de către Traian Băses-
cu a PDL) mă pune în si-
tuația de a ști cât de difi-
cilă este viața Guvernului 
Orban. Dar îmi amintesc, 
de asemenea, că atunci, 
chiar cu o susținere par-
lamentară subțire, primul 
guvern PNL a produs cea 
mai mare creștere econo-
mică de după 1989 și ro-
mânii au avut parte de o 
perioadă de bunăstare. 
Am avut opțiunea pe care 
și actuala putere o are: să 
negocieze cu toate forțele 
politice o susținere pentru 
proiectele majore. Actua-
lul Guvern a făcut câțiva 
pași importanți: a trecut 
bugetul, a modificat Or-
donanța 114 care intro-
ducea distorsiuni majore 
în economie. În același fel 
poate găsi sprijin pentru 
alegerile locale în două 
tururi sau reforma pensi-
ilor speciale“, arată Călin 
Popescu-Tăriceanu.

Președintele Pro 
România, Victor 
Ponta, a declarat că 
formaţiunea sa nu se 
opune organizării de 
alegeri anticipate, însă nu 
susţine acest demers și 
nu îi va ajuta pe liberali. 
„(…) Să facă moţiune 
de cenzură împotriva 
propriului Guvern, a 
mai făcut și PSD-ul cu 
Dragnea, poate să facă și 
PNl-ul cu Orban același 
lucru, sau să găsească 
o altă metodă, pe care 
eu nu o văd în acest 
moment“, a afirmat 

Ponta. Președintele Pro 
România a amintit că 
alegerile anticipate pot fi 
organizate prin demisia 
Guvernului Orban. „Nu am 
cum să susţin eu alegeri 
anticipate, se pot face 
într-un singur fel: domnul 
Orban își dă demisia și 
vine cu doi fake prim-
miniștri și nu îi votăm. 
Dacă nu l-am votat pe 
Orban în noiembrie, 
credeţi că o să votez 
pe Raluca turcan sau 
pe Rareș Bogdan în 
februarie? Nici vorbă 
(…)”, explică Ponta.

Comitetul executiv al 
PSD se reunește, pe 
14 ianuarie, în prima 
ședinţă a conducerii 
interimare a social-
democraţilor din acest 
an. Reuniunea CexN al 

PSD se desfășoară la 
Palatul Parlamentului, 
începând cu ora 12.00. 
Social-democraţii ar 
putea discuta despre 
modificări la Statutul 
partidului.

Tăriceanu către Orban: „Să nu sacrifice 
stabilitatea și creșterea economică a României 
pentru un scop politic relativ mărunt“

Mai multe femei-primar
”Prima provocare politică majoră a anului 2020 vor 
fi alegerile locale. În calitate de Comisar European 
pentru politică regională, am încurajat participarea 
femeilor în ceea ce privește deciziile adoptate 
la nivel local. În fiecare an, am organizat mese 
rotunde pe tema egalității de gen în mediul urban, 
ceea ce îmi propun să organizez și din postura 
de Membru al Parlamentului European”, a postat 
Corina Crețu, pe pagina proprie de Facebook.

Provocarea politică a ”localelor” din acest an

Președintele ALDE, Călin Popescu-
Tăriceanu, îl îndeamnă pe premierul 
Ludovic Orban „să nu sacrifice stabilitatea 
și creșterea economică a României 
pentru un scop politic relativ mărunt“ - 
anticipatele!

Pro România nu se opune alegerilor 
anticipate


